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Komisjoni esimees tegi ettepaneku, arutada „Muud küsimused” all:
3.1 Määrust „Antsla valla Aasta Tegu”.
Tarvis on arvamust statuudis toodud kuupäevade muutmise osas. 
Merle Tombak tegi ettepaneku arutleda:
3.2 Roosiku küla suusahüppe keskuse arendamise teemal, arendaja Tiit Tamm
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1. Arengud noorsootöö osas (ettekandja Merle Tombak).
2. Antsla vald 25 sündmused
3. Muud küsimused

1. Noortekeskuse teema

Ettekandega esines kultuuri- ja noorsootööspetsialist Merle Tombak. 
Noortekeskus soovib KSK ruumidest (pindala 40 m2)  välja kolida. Läbirääkimisi on peetud Antsla
Tarbijate Ühistuga endise Swedbanga (pindala 98 m²) ruumi osas. Tarbijate Ühistu on nõus ruumi 
kasutusele andma nullrendiga. Tingimuseks on, et kui tuleb ettevõtlusega alustada sooviv inimene, 
siis tuleb ruumid kuu aja jooksul vabastada.
Mingisugune ruumide ülalpidamise kulu tuleb valla eelarvesse juurde. Arvestada tuleb umbes 
3000 euroga aastas. Üritusteks ettenähtud vahendeid vajadusel vähendatakse, et saaks tasutud 
majandamise kulud. Projektidest on võimalik ürituste läbiviimiseks juurde küsida. 
MTÜ Vana-Antsla Noored ruumidest tuleb ära tuua elektripliit ja piljardilaud, mis saadi 
projektirahade abil ja mahuvad kenasti ära endise Swedbanga ruumi.

Toimus arutelu. 

Merle lisas, et KSK fuajee võiks muuta mugavamaks, osta mõned diivanid, kuna paljud lapsed 



teevad seal aega parajaks enne trenni või muusikakooli tundi või ootavad bussi. 
Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et kui noortelt võetakse ära TÜ ruum ettevõtluse 
arendamise eesmärgil, siis peaks olemas olema tagavaravariant, kuhu noortekeskus paigutada. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

16.00 lahkus Pruuli Egely

2. Antsla vald 25 sündmused

Merle Tombak tutvustas allasutuste juhtide ümarlaual ja vallavalitsuse töötajate poolt tehtud 
ettepanekuid. 
Komisjoni liige Kaia Pruuli ütles, et MTÜ Vahtra Talu Tegemised on esitanud projektitaotluse 
KOP-i, „Meistritepäeva” korraldamiseks. Eesmärk on tutvustada Antsla valla meistreid või 
„tegijaid” (koogimeistrid, müüriladumise meister jne). Sellel päeval on päris palju tegevusi, mis 
kattuvad valla sünnipäeval planeeritutega. 
Merle Tombak ja Kaia Pruuli rääkisid, et päev läbi toimuvad erinevad tegevused: 
- rongkäik linnas, lapsed ja emad;
- traktorite rongkäik, midagi meestele;
- ekskursioon avatud aedadesse ;
- ekskursioonid valla ettevõtetesse;
- avatud töötoad;
- muusika- ja tantsumeistrite esinemised laval;
- trikimeistrite ülesastumine skatepargis;
- rehvivahetusmeistrite mõõduvõtt;
- väikeste meistrite rongkäik;
- ühiskokkamine.
MTÜ Vahtra Talu Tegemised liikmed leidsid, et kuna tegemist on juubeliaastaga, võiks tegevusi 
toimuda aastaringselt. 
MTÜ Vahtra Talu Tegemised liikmed soovivad „Meistritepäeva” korraldamise muuta 
traditsiooniks. 

Merle Tombak rääkis, millised üritused on veel plaanis seoses valla juubeli tähistamisega:
- autode orienteerumine 25 punktiga, autohuvilistele noortele, 1-5 punkti Antsla linnas ilma autota 
ja siis edasi autoga, kiirust ei tohi ületada aga aeg on oluline;
- jagrattaorienteerumine;
- 25 puu istutamine - istutamisaktsioon, nt Kraavi külla, KSK juures haljastuse uuendamine, 
lasteaia juures iga lasteaia rühm istutaks mahavõetud puude asemele.
Komisjoni liige Janika Tõntsel pakkus välja, et lasteaia juurde võiks istutada ka mõned õunapuud 
või marjapõõsad, et lapsed saaksid sügisel käia vilju söömas.
- bussipaviljonide kaunistamine - idee pakkus välja AG. Meie bussipaviljonid ei ole ilusad ega 
ühesugused. Vallavalitsuses arutades tuli välja, et me ei saagi Urvaste kihelkonna värve kasutada, 
kuna Antsla vald jääb 3 kihelkonna alale (Urvaste, Rõuge ja Karula). Siis leiti, et kuna mustrid on 
üsna sarnased, tuleks kasutada erinevaid värve;
- fotokonkurss HÄÄ VÄEGA KOTUS, iga kuu panna fotod näituseks üles, hiljem teha nendest 
fotodest valla kalender 2017;
- Tsooru mälumängu turniir - üks etapp võiks toimuda Antslas, teemad Antsla vallaga seotud;
- interaktiivne mälumäng;
- Karl-Lembit Sibul 100 (9. jaanuar) - koduloo või kultuurikonverents; idee üle võiks mõelda ka 
haridus- ja kultuurikomisjon (Merle ettepanek).



- spordiürituste sari - aprillist - oktoobrini, (AG ettepanek);
- luulerännakud, võrukeelsete tekstide ettekandmine jääb raamatukogude korraldada;
- taluturg.

Komisjoni esimees tegi ettepaneku, et Antsla Gümnaasium võiks korraldada kultuurikonverentsi 
Antsla valla/Antsla valla ajaloo teemal.  
Koolis tehtavatest uurimistöödest on võimalik teha posterettekanded, need välja trükkida ja seina 
peale panna.  

Antsla vald 25 aastapäev on 20. juuni.
Toimus arutelu, kas teha kihelkonnapidu ja Antsla valla sünnipäevapidu koos. Samas langeb 
kuupäev kokku lõpupidude ja jaanipäeva üritustega. 
Otsustati, et „Meistritepäev” ja valla sünnipäev jäävad juunikuu lõpus toimuvateks üritusteks.
Jaanipäev on Antslas alati olnud 22. juunil, tehagi samal päeval ka Antsla vald 25 üritus.

Vallavanem lubas 9. novembril toimuval kohtumisel Urvaste ja Sõmerpalu valla esindajatega 
kokku leppida kihelkonnapeo korraldamise päeva. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks

3. Muud küsimused
3.1 „Antsla valla Aasta Tegu” statuudi arutamine

Komisjoni esimees ütles, et vallavalitsus on teinud ettepaneku muuta statuudis olevaid kuupäevi:
§ 2 lg 3 Ettepanekud koos põhjendustega esitatakse kirjalikult vallavalitsuse kantseleisse või e-
postiga, aadressil vald@antsla.ee, iga aasta 6. jaanuariks, muuta kuupäev hilisemaks 31. 
jaanuariks. 
§ 4 lg 2 Alates 10. jaanuarist kuni 10. veebruarini saab anda hääle nominentidele Antsla valla 
kodulehel www.antsla.ee ja Antsla valla facebook`i lehel http://www.facebook.com/Antslavald, 
muuta kuupäev hilisemaks: „Alates 4. veebruarist kuni 20. veebruarini saab anda hääle ...”.

Komisjoni liikmed on vallavalitsuse poolt esitatud ettepanekuga nõus. 

3.2 Roosiku küla suusahüppe keskuse arendamisest, arendaja Tiit Tamm

Ettekandega esines kultuuri- ja noorsootööspetsialist Merle Tombak. 
Tsooru kandis Roosiku külas tegutseb endine meistersportlane suusatamises Tiit Tamm. 
Ta tegeleb suusahüppe keskuse arendamisega. Tal on väga hea koostöö Eesti Suusaliiduga. Neil on
multifunktsionaalne suusahüppe mägi, millega käiakse mööda Eestit ja propageeritakse 
kahevõistlust - suusahüpped ja suusatamine. 
29. novembril, kui toimub linna jõulukuuse tulede süütamine, on Tiit Tamm nõus tulema 
multifunktsionaalse suusahüppe mäega Antsla kesklinna terveks päevaks. Esmaspäeval ja 
teisipäeval on ta suusahüppe mäega lasteaias.
Tiit Tamm on nõus andma lasteaia lastele ka suusatamise algõpet. 
Ta rääkis, et tahab aastas korraldada 3-4 üritust, lisaks käivitada treeningud lastele. 
Tuleb mõelda, kuidas lahendada uue treeneri tasustamine.

Komisjoni esimees küsis, kas hüppemäegi on legaalne?
Vallavanem vastas, et Tiit Tamm on vallamajas käinud ja teab, millised paberid on tarvis korda 



ajada. Praegu on kooskõlastused tegemata, aga ta on sellest kohustusest teadlik.
Kui üritus on kinnine, eraomaniku krundil, siis eraomanik võib oma kinnistul teha mida soovib. 
Avaliku ürituse korraldamiseks peavad kõik dokumendid korras olema. 

Toimus arutelu, kuidas uut huviringi korraldada ja rahastada.  
Uus trenn võiks alustada uuest hooajast. Vallavanem ütles, et lapsevanem ja laps otsustavad, 
millised ringid täituvad ja millised ei täitu. Suusatamisega saab alustada juba sel hooajal.

Komisjoni esimees ütles, et huvitegevus on valdkond, mida tuleb veel arutada ja eelarvet 
koostades peame otsustama, kas huviringis osalemise tasu ei peaks olema kõrgem, kui 4 eurot. 
Sellel teemal toimus pikem arutelu. 
Samuti peame otsustama, kas Antsla Gümnaasiumi ringis osalemine ei peaks olema tasuline, nagu 
on KSK ringis osalemine, et vältida ebavõrdsust. 
Üks võimalus on, et kõik laste spordiringid ja spordiringide huvitegevuse rahad tuleks tõsta Antsla 
Gümnaasiumi alla. 

3.3 Informatsioon AG võimlast

Komisjoni liige Jaanus Kala informeeris, et AG võimla põrand on libe ja vajaks lakkimist. Tolm 
kerkib põranda laudade vahelt üles. Võistlusmänge seal korraldada ei saa. Põrand on juba 40 aastat
vana. Kogu võimla vajaks remontimist.
Vallavanem lubas rääkida Talvo Kondiga.

Kaire Uiboleht
komisjoni esimees Helle Savi

protokollija


